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Vážení družstevníci, 

úvodem bych stručně zrekapituloval aktivitu představenstva v r. 2023 a v prvním 

pololetí roku 2024. Následně budu informovat o vlastním hospodaření družstva, dále vás 

seznámím s ekonomickými výsledky, které samozřejmě navazují na vlastní hospodaření 

družstva, a závěrem vás budu informovat o hlavních cílech hospodaření v roce 2024.   

Představenstvo se schází podle potřeby, a navíc se cca 4x ročně koná společné 

zasedání představenstva a kontrolní komise. Kontrolní komise má možnost se kdykoliv 

zúčastnit schůze představenstva. Představenstvo od minulé členské schůze pracovalo ve 

složení – Hrdlička, předseda, Ing. Balihar místopředseda a Ing. Karel Velechovský – člen 

a kontrolní komise ve složení Ing. Nerad, předseda kontrolní komise, Mgr. Radana 

Velechovská a paní Jana Nováková. V roce 2023 odešel jeden pracovník. Za pracovníka 

jsme nebrali náhradu. Současný stav pracovníků 8, 5 traktoristů, 3 THP. ŽV zajišťuje 

agenturní pracovník. 

K vlastnímu hospodaření: 

Družstvo hospodařilo v roce 2023 na celkové výměře 826,92  ha, z této výměry 

bylo 738,99 ha orné půdy, úhor 22,34 ha a TTP 64,59 ha. Loňský rok by1 z pohledu výnosů 

průměrný. Srovnal se deficit vláhy. Výnosy v roce 2023 činily u pšenic cca 6,8 t/ha, řepky 

3,04 t/ha, ječmen oz. 6 t/ha, oves 3,2 t/ha. V roce 2023 jsme pěstovali cukernou řepu na 

výměře 81,26 ha. Smlouva je podepsána s Tereos TTD Dobrovice. V roce 2023 jsme 

dosáhli dobrého výnosu cukrové řepy 61 t/ha při dobré cukernatosti. V důsledku 

prodloužení cukrovarnické kampaně jsme poslední řepu odváželi v lednu 2024. I přes 

pokles cukernatosti vlivem skládkování byla cukernatost při odvozu 16,6 %. Z důvodu 

špatné situace v prodeji komodit, hlavně pšenice se snažíme snižovat plochy obilnin 

merkantylu, zvyšovat plochy jetele červeného a inkarnátu a trav na semeno. Trávy se 

snažíme situovat na bonitně horší pozemky. 

V živočišné výrobě jsme pokračovali ve výkrmu býků. Denní přírůstek se v 

průměru pohyboval v rozmezí 1,1-1,3 kg/den, což znamenalo, že vyskladňovací váha býků 

se pohybuje v rozsahu 650-850 kg. V současné době Milza nemá žádný vlastní dobytek, 

provádí smluvní výkrm pro firmy Kovář distribuce s.r.o. a pan Novák. Pozitivem je také 

to, že celé toto stádo obhospodařuje pouze jeden pracovník, samozřejmě s výjimkou 

odklízení hnojů, které se však realizují přibližně jednou za 2-3 týdny. Víme, že výkrm býků 

není zisková záležitost, ale vnímáme ji jako ucelené zemědělské hospodařeni a chlévskou 

mrvu potřebujeme k udržení úrodnosti pozemků. Máme cca 70 ha luk a organickou masu 
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z nich sklizenou musíme někde uplatnit, dále podmínkou obdržení dotace na TTP jsou 

dobytčí jednotky na ha pozemku. Výkrm se nám jeví jako nejlepší varianta. Taktéž nám 

pomáhá v udržení krmného fondu čistící seče na jetelu lučním, kde první, seč používáme 

k výrobě senáže a druhou necháváme na semeno. 

V roce 2023 jsme také investovali v oblasti mobilní zemědělské techniky, kde jsme 

nakoupili čelní mulčovač, který nám umožní lepší využití stroje jak výkonově, tak časově. 

Mulčování potřebujeme na úhor, kde nám stávající podmínky zemědělské dotační politiky 

nastavené státem neumožňují jiné využití.      

                                                                                                                                                                                                                                                          

 V oblasti vlastníků nedošlo v průběhu roku 2023 k podstatným změnám. 

 Vážení družstevníci, v roce 2023 vlivem konfliktu mezi Ruskem a Ukrajinou 

pokračují vyšší ceny energií, ceny materiálu a následoval pokles výkupních cen komodit, 

kde některé plodiny se prodávají pod výrobní ceny. Cenu si zemědělci neurčují, ani 

nediktují, jak několikrát zaznělo v naších informačních prostředcích. Cena komodit pro 

zemědělce je určena dle burz komodit. Také nám nepomáhá současná vláda,, která vidí jen 

svoje zájmy, zájmy zemědělců, lidí s tím spojených na vesnici nevnímá, Výsledkem je 

konsolidační balíček, který se nás dotkne v roce 2024 zvýšením daní ze zemědělské půdy.  

K ekonomickým výsledkům. 

V průběhu roku 2023 jsme hospodařili s výsledkem -3,634mil. - Kč  

 

Uvedu zde několik ekonomických ukazatelů týkajících se výsledků hospodaření: 
 

Ukazatel 2023 2022 rozdíl 
Tržby 24131 29836 -5705 
Výkonová 
spotřeba 

22150 23183         -1033 

Osobní náklady 5662 5801 -147 

Provozní 
výsledek 
hospodaření 

-3174 4206 -7380 

Hospodářský 
výsledek před 
zdaněním 

-3634 3610         -7244 
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Ještě několik čísel týkajících se majetku družstva 
 

Ukazatel 2023 2022 

Aktiva 37784 40565 

Dlouhodobý 
hmotný majetek 

21911 24833 

Oběžná aktiva 12863 12796 
Krátkodobé 
pohledávky 

2538        2331 

Vlastní kapitál 4240 7764 

Krátkodobé 
závazky 

17438 13434 

Cizí zdroje 33531 32782 
 
 
 Celkové účetnictví bylo podrobeno po všech stránkách kontrole a můžeme 
konstatovat, že po stránce účetní je v pořádku. Je třeba konstatovat, že celkové hospodaření 
v roce 2023 nebylo dobré. 
 V návaznosti na usnesení minulých členských schůzí představenstvo společně s KK 
projednalo možnost zvýšení plnění závazků vyplývajících z „Dohod o podílu na jmění 
právnické osoby“. Bylo odsouhlaseno, že vzhledem k současné hospodářské situaci 
družstva a nové zemědělské politiky, není navýšení možné, je nutno nejprve pokrýt ztráty 
minulých let. Plnění závazků z dohod zůstává ve stejné výši jako v loňském roce. 

Vážení družstevníci, je třeba opět věnovat vysokou pozornost hospodaření v 2024, 
kde se rozhodnutím vlády a novou zemědělskou politikou sníží redistribucí dotace jak na 
zemědělskou půdu, tak i na zvířata, popřípadě některé dotace se zruší úplně. Zemědělství 
bylo vždy bráno jako údržba krajiny a zároveň udržení soběstačnosti v potravinách. 
Bohužel s novým zaměřením zemědělské politiky budeme se muset tomu přizpůsobit a 
omezíme, nebo zrušíme komodity a činnosti, které nebudou ziskové. 

Na rok 2024 se jedná o prakticky obdobné úkoly, jako jsme si stanovili v minulém 
roce: 

 realizace vyrovnaného rozpočtu družstva 

 zajištění finanční stability a omezení závislosti družstva na cizích zdrojích 

 pokračování chovu skotu 

 nadále v návaznosti na finanční situaci pokračovat v postupné obnově strojů 
 

 
Děkuji vám za pozornost  
 
 

   Dušan Hrdlička DiS. 
Předseda představenstva 


